


Gilbert lsbin
Een eclectische hedendaagse luitcomponist
1-;ilr -,,',:r': a1i.:, -:'::1

'De Belgische gitarist en luitist Gilbert Isbin is een

van de meest interessante, dynamische en poëti-
sche con.ponisten die rrandaagvoor .J-e gitr.ar en

luit schrijft.'
MelBay

'De compositie- en uitvoeringsstijl van Gilbert
Isbin overstijgt ieder genre en vermengt elemen-

ten van hedendaags klassiek, jazz, oude muziek,
wereldmuziek en improvi s aÍie. Zijn muziek wordt
gekenmerkt als indirect, subtiel en aangrijpend
mooi.'
Guitar Player

Gilbert Isbin heeft inmiddels zr albums op zijn
naam staan, die wereldwijd worden verspreid en

een groot deel daarvan werd uitstekend gerecen-

seerd. Hij was ook een graag geziene gast in de

concertzalen in Europa en de \rerenigde Staten.

Tegenwoordig houdt hij zich r.oornamelijk bezig

met componeren. Hij mag met respect een veel-

schrijver worden genoemd, met al meer dan 4oo
composities voor gitaar, luit(en) en ensemble,

waarvan een groot aantal a1s bladmuziek - in no-
tenschrift of tabulatuur - is uitgegeven. Dus werd
het hoog tljd voor een interview. Ik sprak Gilbert
bij hem thuis in het schone Brugge.

le bent ooit begonnen als gitarist van huis uit?

Nee, ikkom uit een arbeidersgezin waar muziek
niet echt belangrijk was. Toen ik nog tamelijk
jong was, leerde ik door mijn broer de muziekvan
de Beaties kennen en toen wilde ik in die tijd net

zoals George Harrison gitaar spelen. Dus heb ik
een heel goedkope klassieke gitaar gekocht, want
we hadden het niet zo breed thuis.

Ikben een autodidact en heb mezelf bijna alles

aangeleerd. Eerst met akkoordenboeken, dan

boeken met tabulatuur en vervolgens met noten-
schrift. Later heb ik me verdiept in boeken over

compositietechnieken, harmonisatie, ... En dan
hoorde ik op de Witte LP van de Beatles nummers
als'lulia' en'Blackbird', waarop Lennon en/of
lvlcCartney fingerpicking speelden en dat u,ilde
ik ook. Ik begon langzamerhand allerlei muziek-
stijlen te ontdekken zoals de muziekvan Davey

Graham, John Renbourn, Bert Jansch, ...

Het eerste nummer dat ikfingerpicking speelde

was Anji'van Davey Graham ') voor gitaar solo,

L4 De Tabulatuur, nr. ::o. mei :o:5

een nummer dat ook te horen is op het album 'The

Sound Of Silence'van Simon en Garfunkel. Dat is

tamelijk simpel om te spelen, maar zo ben ik er zo

wat ingeroid.

John Renbourn speelde op gitaar bewerkte oude
renaissancemuziek en middeleeuwse ballades en

er was een muziekboekvan hem uitgekomen met
bladmuziekvan zijn bewerkingen. Dat gaf mij de

boost om meer over de oude muziek te ontdekken
en ook te spelen. En toen heb ik )oachim van den
Hove, Nicolas Vallet, John l)owland en anderen

ontdekt, ai die oude luitwerken, maar ik speelde

ze dan op gitaar met de G-snaar gestemd in F*.

Ookvia de groep Pentangle, met fohn Renbourn,
Bert |ansch, Jacqui McShee en DannyThompson
leerde ik een kruising tussen folkmuzieken jazz

kennen. Zo raakte ik ook geïnteresseerdin jazz..

Toen ben ik begonnen met een duo met blokfluit.

We vermengden oude muziekmet jazz; voor die

tijd toch al behoorlijkvernieuwend. Later heb ik
me ookverdiept in de muziekvan Ralph Towner,
Egberto Gismonti, Leo Brouwer, Frederick Hand,

Joe Pass en |ohn Mclaughlin. Daarna heb ik in
diverse bezettingen gespeeld, vooral op klassieke

gitaar.
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Ho e kw am j e bij de luit uit?

Ik dacht er al lang over om luit te gaan spelen,

maar stelde dat steeds maar uit, lvant ik dacht:
hoe begin ik daar aan? Maar op een bepaald ogen-
blik zag ik de Belgische luitist Lieven Misschaert,
laten we zeggen een van de pioniers van de

Belgische luitmuzlek, tijdens een aperitiefconcert
in een tentoonstellingsruimte optreden met een

zangeres. Dat optreden heeft een grote indruk
op mij gemaakt. Toen heb ik besloten dat ik een

poging zou doen.

l.ieven lviisschaert is een heel goede 1r-ritist - hij
was leraar luit aan het Stedelijk Conservatorium
Brugge - en hij heeft bijvoorbeeld ook met Paul

Rans (van de groep Rum) taivan concerten ge-

geven en met hem een album opgenomen ('Die
Nachtegael int wilde'). Ik heb opgezocht waar hij
woonde. En het ongelooflijke is dat Lieven hier
net om de hoek woont, wat ik niet r,vist. Hij was

direct geïnteresseerd om mij de luittechnieken
aan te 1eren.

Lieven leende mij een van zijn luiten, maar ik
ben linkshandig en rve hebben toen voorlopig de

snaren omgedraaid. Dat klonk natuurlijk niet
en dus heb ik een luit laten bouu'en door Dirk De
Hertogh. Die maakt fantastische lulten. Het is een

8-korige Wendelio Venere r592.

Was het niet moeilijk over te schakelen van
gitaar naar luit?

Dat was ontzettend moeilijk! \'an Lieven moest
ik met 'duim binnen' spelen. Ach jongens, daar
heb ik nogal wat problemen mee gehad. Ik speel

nu ook op mijn gitaar m et deze techniek, omdat
ik makkelijk wil overschakelen van gitaar naar
luit. Zonder nagels. Dat geeft op mijn gitaar ook
een heel mooie zachte klank. Francisco Tórrega

speelde ook op latere leeftijd zonder nagels. Maar
amai, daar heb ik wel op moeten studeren! Maar
ik had het geluk Lieven te kennen, die al dat ge-

duld opbracht.

Lieven was ook geïnteresseerd in nieuwe muziek,
moderne muziek, muziekvan nu. Toen hebben
hij en ik een luitduo gevormd en speeiden we al-
Iemaal eigen composities. We hebben als duo heel
veel opgetreden, onder andere op de luit-meeting
in Brussel, ook in combinatie met een zangeres,

onder anderen Inge Zutterman en Muriel Batbie

Castell (Frankrijk).
Ik ben daarna nog gaan samenspelen met de

Amerikaanse basslst Scott Walton, dus de combi-
natie luit en contrabas, met wie ik de cd 'Recalf in
Californië heb opgenomen en tai van concerten
heb gegeven in Europa en de VS. Omdat Scott
in Amerika lvoonde, was dat samenspelen heel
moeilijk te organiseren en dus heb ik daarna nog
een trio gevormd met andere muzikanten, met
Iuit, percussie en contrabas. Dit resulteerde in de

cd'Yes Love'.

En je treedt nog steeds op?

Nee, ik heb besloten niet meer op te treden. Dit
omdat ik ouder n erd en ook omdat ik me nóg
meer wil concentreren op het componeren. En
mijn muzieku,ordt steeds meer uitgevoerd. Ik
hoef zo ook niet meer de hort op. Dit kan heel
energie-opslorpend zijn. Ik doe het nu allemaal
op mijn gemak vanuit mijn huis. Toen ben ik ook
andere instrumenten gaan ontdekken, zoals de

barokiuit, de renaissancegitaar, de barokgitaar,
de theorbe; dat zijn de instrumenten waar ik nu
voornamelijk voor schrijf.

Er zijn verschillende luitisten en gitaristen, zo-
als Alberto Crugnola, David Van Ooijen, Rob
MacKillop, Stathis Skandalidis, Stuart Wa1sh,

Tobias Tietze, Dmitry Cherevko en Thomas
Langlois die mljn luiÍcomposities hebben uitge-

f)e Tabulatunr, nr. v9, mei zoz5 15

x



voerd en dat is heel motiverend. Op dit ogenblik
componeer ik vooral voor barokluitist Alberto
Crugnola. Hij heeft al heel wat werken voor ba-

rokluit solo of in combinatie met cello, klassiek
gitaar ofblokfluit uitgevoerd. Maar ookmijn
arrangementen van The Beatles ('Something',
'Here, There and Everywhere', ...) en popu-
laire bailades (bijvoorbeeid'Summertime' van
Gershwin, 'Fields of Gold'van Sting en 'Both

Sides Now'van foni Mitchell) speelt hij. Een com-
positie van mij, Am I Dreaming', staat ook op

zijn nieuwe gelijknamige cd, uitgebracht op het

Italiaanse NovAntiqua label.

Ookwercl er uitvoerig aandachtbesteed aan mijn
werken in thesis'en omtrent nieuwe luitmuziek,
zoals door Silvia Amato (Italië) en Anne-Kathrin
Tietke (Duitsland).

Mijn muziek is ook in zoi3 door David van Ooijen
gespeeld op het Festival Oude Muziek in Utrecht
en tijdens The International Lute Festivai; dat

-\
staat nog op YouTube ''. DmitrvChet'evko
heeft het album 'Carpe Diem' uitgebracht met
mijn composities voor renaissancegitaar. De

Griekse luitist Stathis Skandalidis heeft een cd

opgenomen met de titei'Stathis Skandalidis
Plays Gilbert', waar, de titel zegt het al, allemaal
composities van mij op staan. Nu is er een jonge

Duitser, Tobias Tietze, die ookin mijn muziek
geinteresseerd is. Hij zal een wer-kvoor ro-korige
luit, 'Idyllic Dream', voor hem gecomponeerd,
uitvoeren. Ook Thomas Langlois, dat is een van
de nieuwe Belgische luitisten, die ook op een luit
van Dirk De Hertogh speelt, heeft met zangeres,

Anna Nuytten (Duo Coordonné ) een van mijn
'lute songs'gebracht op het MA Festival zoz3. Dat
zijn allemaalvan die jonge gasten en het zljnal-
lemaal van die virtuozen.

Dat zijn zo van die leuke dingen die nu op mijn
weg komen en het feit dat het allemaal gespeeld

wordt, motiveert mij steeds meer om daarmee
bezigtezijn. ik mag dus niet klagen, er zijn veel

mensen die mijn muziekuitvoeren. Als anderen
je muziek spelen, is dat een extra stimulans.

Ie hebt in zo veel verschillende soorten muziek en

muziekstijlen gecomponeerd. Waar komt al die
inspiratie vandaan?

Mijn interesse in diverse muziekgenres is heel

breed. Er valt altijd we1 iets moois te ontdekken.
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Ik haal inspiratie uit dingen in het gewone leven,

een gedicht, een boek of aileen maar een titel,
muziek waar ik naar heb geluisterd of gewoon uit
een vrije improvisatie waar ik dan enkele ideeën
uit haal en opschrijf. Ik probeer hierbij het instru-
ment geen gelveld aan te doen. De luit vraagt om
een lyrische toon, een meer impressionistische
benadering, en wat ik noem 'sad joy'.

Tegenrvoordig verdiep ik me vooral in het contra-
punt en bekijk ikwat iker kan mee doen in mijn
nieun'e composities. Of ik ben bezig met harmo-
nieleer en bekijk ik hoe ik mijn akkoorden, laten

we zeggen, wat moderner kan maken of zoiets.
De luitvraagt niet om dissonante akkoorden,
maar met omkeringen, zelfs van traditionele ak-
koorden kun je alvast prachtige klankcombina-
ties creëren. Net zoals met de gitaar is mijn doel

originele composities voor de iuít te schrijven. Ik
probeer daarin alle mogelijke luittechnieken en

compositiemiddelen te verwerken: r,vaar mogelijk
open snaren te gebruiken, homofone melodieën
en polyfone passages af te wisseien, akkoordloop-
jes te integreren, contrapuntische technieken toe
te passen, enzovoorts. Ik verken ook constant het
register van het instrument op zijn meest effectie-

ve volle klank. Het is allemaal op maat voor de luit
geschreven, tenvijl ik de luit in mijn handen heb.

En je speelt ookjazz, kan dat ook op de luit?

|a, en dat is niet simpel op een luit, omdat veel
vandte jazzakkoorden niet echt op de luit speel-

baar zijn, dus je moet dat allemaal aanpassen,

uitdunnen. Maar het is ook niet de bedoeling dat
ik er swingen de jazz op spee1, ik gebruik alleen

soms de harmonische klankkleuren uitde jazz.

Overigens zijn de meeste jazzakkoorden geba-

seerd op deze uit de klassieke muziek met voorai
impressionistische trekjes (Satie, Debuss),, Ravel,

.)

Speel je ook nog oude renaissance- en barckluit-
muziek?

Met Lieven heb ik'authentieke' luitr.verken
doorgenomen. Ik heb echter ook een tijdje les

gehad van Wim Maeseele, nu lesgever luit aan

het Stedelijk Conservatorium Brugge en de

Hogeschool Gent, waarbij tal van luitrverken uit
het boekvan Pascale Boquet rverden doorgeno-
men. Op mezelf heb ik het nu door veelvuldig ge-

bruik bijna versleten boek van Andrea Damiani,





promotie doet en mij ookbetaalt. Bij de meeste
uitgevers kom je in een catalogus terecht en daar
blijft hetbij.

Tot slot, ik vroegme af: heet je werketijklsbin
van je achternaam?

Het komt van ISBN, wat je in boeken tegenkomt.
Eigenlijk heet ik de Gilbert Dewaele, maar dat is
een naam als /ones en Smith. Ikkom uit de zesti-
ger j aren, een tijd waarin veel artiesten, bijvoor-
beeld Bob Dylan, David Bowie, enzovoort, een
artiestennaam kozen.

Toekomstplannen?

Vooral blijven componeren en niet meer optre-
den. Hopelijk krijg ik nog meer opdrachten en dat
geeft weer een boost om nóg meer te componeren.
Ook geen cd's meer opnemen, want cdt verkopen
niet meer, dat is allemaal gedaan. ]e kunt we1 op
Spotifir, Deezer, Amazon Music en zo terecht,
maar je verdient er niks aan; het is een schande
voor de muziekl Overigens is op YouTube en op
mijn YouTube kanaai en website a) heel veei van
mijn muziektevinden en te downloaden.

Noten

Muziekbijlage

Hierna volgt de bladmuziek van vier composities
van GilbertJsbin.
Dezevier zljnookte beluisteren op YouTube.

r) Enchanted - in opdracht gecomponeerd voor
Dmitry Cherevko voor renaissancegitaar; staat
op zijn album'Carpe Diem'.
www.youtube.com/watch?v= zlzorEOdRE 8

z) IfYou Ask Me - gespeeld door David Van
Ooijen op renaissanceluit.
www.youtube.com/watch?v= qTSNbCWH UIk

3) MyDaphne's - een'lute song'op een gedicht
van |ohn Lyly (1554-16o6) uitgevoerd door het
duo Coordonné (Anna Nuytten, zang & Thomas
Langlois, luit), MA FestivalBrugge zoz3.
www.youtube. com/watch?v=vVHvZaSnuyU

4) Once - opgedragen aan en gespeeld op barok-
luit door Alberto Crugnola.
www.]zoutube. com/watch?v= GOSVTb oz-aA

z)

3)

+)

r) David Graham was een Britse gitarist en één van
de meest invloedrijke gitaristen in de folk-revival
van dejaren zestig. Hij werdvooralbekend om zijn
fingerpicking stijl op de akoestische gitaar in open
DADGAD stemming. Hij beinvloedde veel gitaristen
in zijn tijd, waaronder Bert |ansch, John Renbourn,
Martin Carthy, Paul Simon envele anderen.

Zie www.youtube.com/watchh.= CrOpRHHITtk

Zo staan er op website van The Lute Society iets van
zr muziekboeken te koop met tientallen van Gilberts
composities-
www. lutesociety.org/pages/catalogue

https://gilbertisbin.com/

Terpsichore, de lV1uze van de dans en de lvrische poëzie.
Meestal zien we haar trigebeelcl met cle lier, maar hier dus met luit.

Gravure door Her-rdrick Goltzius (r558-r6r7).

Nationirl Gallerv of Art, Wasliington D.C., VS
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